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Betreft:  Landschapsplan de Danenberg in relatie tot andere landschappelijke plannen 
  in Slijk-Ewijk 
 
Aan:  College en gemeenteraad van Gemeente Overbetuwe 
 
Van:   Dorpsraad Slijk-Ewijk & Loenen (dorpsraadslijk-ewijk@dinih.nl) 
 
CC:  Provinciale staten, de Brouwerij, Gelderse Milieu Federatie, Dorpsraad  
  Oosterhout, werkgroep RTG Slijk-Ewijk/Loenen. 
 
Datum: 23 september 2018 
 
 
Onderstaand is een korte omschrijving van het landschapsplan de Danenberg zoals is terug 
te vinden op de website van het landschapsplan (www.landschapsparkdedanenberg.nl). 
Daarnaast wordt de huidige stand van zaken voor zover bekend bij de Dorpsraad van Slijk-
Ewijk beschreven. Gevolgd door een opsomming van andere projecten in de omgeving van 
Slijk-Ewijk. Daarna volgt een analyse. 
 

Het plan 

“Landschapspark De Danenberg is een robuuste afscherming naast het toekomstige Betuws 
Bedrijvenpark. Het landschapspark vervult een rol als 'groen prikkeldraad' omdat het verdere 
verstedelijking tegenhoudt. In De Danenberg ligt de nadruk op het aanleggen van een groene 
structuur en landschappelijke verbindingen. Het uitgangspunt is: zonder bedrijventerrein 
geen landschapspark en zonder landschapspark geen bedrijventerrein. 
 
Een van de belangrijke pijlers binnen het projectplan is het versterken van de 
landschappelijke en ecologische waarden in het gebied. Dit wordt onder meer gerealiseerd 
door toevoeging van nieuwe natuur, verbreden van de Rietgraaf, het aanleggen van een 
natuurvriendelijke oever, het aanplanten van de Oosterhoutsestraat, aanleg van fiets- en 
wandelverbindingen en kleinschalige woningbouw passend bij het dorpse karakter. De 
natuurlijke waarden blijven echter de boventoon voeren. 
 
De geschiedenis 

De realisering van het bedrijvenpark en het landschapspark De Danenberg kent een lange 
voorgeschiedenis. Begin jaren negentig ontstonden de plannen voor de realisatie van het 

Multimodaal Transportcentrum Valburg (MTC-Valburg) als onderdeel van de Betuweroute. 
Het betrof de ontwikkeling van een gebied van ongeveer 500 hectare, waarvoor steun was bij 
de provincie Gelderland, de gemeenten Nijmegen en Arnhem, de Stadregio Arnhem-
Nijmegen en het bedrijfsleven, waaronder diverse gebiedsontwikkelaars, die in het gebied 
grondposities hadden verworven. Milieu- en bewonersorganisaties kwamen hiertegen in 
verzet. Na jaren van strijd met inzet van vele middelen (juridische procedures, 
grondaankopen (Betuwse Bongerd), manifestaties) brokkelde het draagvlak bij de 
voorstanders steeds verder af. Na een negatieve uitspraak van de Raad van State in een 
planologische procedure, geïnitieerd door o.a. de milieuorganisaties, besloot de provincie 
Gelderland uiteindelijk in 2002 te stoppen met de planologische ontwikkeling van het MTC. 

http://www.landschapsparkdedanenberg.nl/
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Niet lang daarna kwam tussen voorstanders (betrokken gebiedsontwikkelaars met 

grondposities, waaronder De Brouwerij) en tegenstanders (milieuorganisaties) een dialoog 
op gang over de toekomst van het gebied. Deze dialoog leidde in 2004 tot overeenstemming 
over een integrale visie over de ontwikkeling van het betrokken gebied. Dit werd vervolgens 
vastgelegd in de Notitie Tussenstand.  

De belangrijkste uitgangspunten zijn: 

• er is een noodzaak voor de ontwikkeling van een beperkt bedrijventerrein; dit terrein 
mag de 'draagkracht' van het gebied niet te boven gaan (uit nader onderzoek door 
STEC en uitgaande van de SER-ladder, bleek een regionaal terrein van maximaal 85 
hectare netto nodig); 

• de landschappelijke en ecologische waarden in het gebied worden per saldo versterkt 

en deze versterkte waarden voorkomen na realisering van het bedrijventerrein een 
verdere toekomstige verstedelijking naar het westen; 

• bedrijventerrein en landschapswaarden worden gelijktijdig gerealiseerd, waarbij de 
versterking van de landschapswaarden mede worden gefinancierd uit de opbrengsten 

van de gronduitgifte op het bedrijventerrein.” 

  Bron www. landschapsparkdedanenberg.nl 13 sept 2018. 

Huidige stand van zaken 

Samen met de gemeente Overbetuwe en de Gelderse Natuur en Milieu Federatie brengt de 
V.O.F. De Brouwerij de Danenberg tot ontwikkeling. V.O.F. De Brouwerij, waarin KWP 

gebiedsontwikkelaars en K3Delta participeren, draagt zorg voor de uitvoering van het plan. 
De Gelderse Natuur en Milieufederatie heeft zich, mede namens de milieuorganisaties 
Stichting Groene Long, Stichting Behoud Open Betuwe en Vereniging Milieudefensie 
verbonden aan het project.  

Het plan kent een lang traject. In 2010 is een samenwerkingsovereenkomst tussen de 
gemeente Overbetuwe en de Brouwerij afgesloten. Dit heeft einde 2012 geresulteerd in de 
vaststelling van een voorlopig schetsontwerp. In december 2015 is het VO (Voorlopig 
Ontwerp) door de stuurgroep vastgesteld. Het college van de Gemeente Overbetuwe zal het 
voorlopig ontwerp (VO), samen met de realisatieovereenkomst en het voorontwerp 
bestemmingsplan vaststellen.   

De realisatie van Park 15 is ontkoppeld van de realisatie van het landschapsplan door een 
eenmalige betaling door de ontwikkelaar van Park 15. Hierdoor is de noodzaak voor 
ontwikkeling van het landschapsplan vanuit commercieel oogpunt kleiner geworden. De 
inhoud van de eventuele vervangende overeenkomsten is onbekend. 

Op 12 juli 2017 vond de informatiemiddag- en avond plaats voor het voorontwerp 
bestemmingsplan. Op 12 december 2017 is op verzoek van de Dorpsraad Slijk-Ewijk 
een presentatie gehouden voor bewoners in het gebied. Tijdens deze presentatie hebben de 
dorpsbewoners input geleverd en zijn er afspraken gemaakt met betrekking tot het 
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vervolgtraject. Na deze vergadering is er geen nieuwe informatie verstrekt, niet door de 

Brouwerij noch door de Gemeente Overbetuwe. 

De dorpsraad van Slijk-Ewijk en Loenen heeft sinds de start van het project zitting in de 
klankbordgroep Landschapsplan De Danenberg. Zij heeft op basis van betrokkenheid en 
vrijwilligheid input geleverd. 

Op dit moment is gemeente Overbetuwe in gesprek met de Brouwerij over de invulling van 
het middengebied van het plan de Danenberg. Dit kan verklaren waarom de Brouwerij of de 
Gemeente nog geen actie heeft ondernomen om de omgeving te informeren. 

Samenhang met andere ontwikkelingen en conclusie 

Slijk-Ewijk is een kleine kern met een relatief groot en gevarieerd landschappelijk gebied. Het 
gebied wordt begrensd door het industrieterrein park 15, het dorp Oosterhout, de 
nieuwbouw van Nijmegen-Noord, de snelwegen A15 en A50 in combinatie met de 
Betuweroute inclusief het toekomstige RTG en de rivier De Waal. 

In dit gebied zijn verschillende ontwikkelingen gaande: 

• Op park 15 wordt nu volop gebouwd. 

• De Loenensche buitenpolder wordt ontwikkeld tot natuurgebied. 

• Het Regionaal Transportcentrum Gelderland  (RTG) nadert de besluitvormingsfase. 

• De nieuwbouw in Nijmegen-Noord draait op vol vermogen. 

• Voorbereidingen voor verbreding en doortrekking van de A15 zijn gestart. 

• De Dijkversterking (Traject Wolferen-Sprok) staat voor de deur. 

• Plannen voor een zonnepark tussen de A15 en de Betuwelijn zijn in de maak. 

• De uitbreiding van het windmolenpark aan de A15 staat in de startblokken. 

Door de ontkoppeling van realisatie van het bedrijventerrein Park 15 en het landschapsplan 
De Danenberg is de noodzaak voor een gelijktijdige realisatie van beide ontwikkelingen 
verdwenen met als gevolg dat de ontwikkelingen niet synchroon lopen. Er zijn geen prikkels 
of instrumenten om de ontwikkeling van het landschapsplan te bevorderen c.q. af te 
dwingen. De realisatie en exploitatie van het Landschapsplan moet nu alleen gedragen 
worden door de financiële dragers binnen het Landschapsplan zelf.  

De ontwikkelingen van het RTG leert dat belangen van bewoners in het gedrang kunnen 

komen. Veel ontwikkelingen, zoals: Park 15, het RTG, de A15, het windmolenpark en een 
zonnepark, zijn in het zicht en gehoorveld van de bewoners van Slijk-Ewijk en Loenen. En 
hebben direct effect op de leefomgeving van de bewoners. Bij onzorgvuldige inpassing van 
dergelijke plannen, delven de bewoners het onderspit.  

Goed beschouwd wordt het MTC-Valburg met uitzondering van de haven nu gerealiseerd. Er 
is een bedrijventerrein en er komt een overslagfaciliteit tussen het spoor en de weg. De 
realisatie het landschapspark de Danenberg die in plaats van de haven moet komen, is nog 
ver weg. Het lijkt er op dat economische en financiële belangen zwaarder wegen dan de 
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leefbaarheid, de natuur en de belangen van aanwonenden. Dit voedt het wantrouwen van 

de bewoners in de overheid en andere belanghebbende partijen. 

Er staat veel druk op het gebied rondom Slijk-Ewijk. Een goede inpassing van het 
Landschapsplan waarborgt het open en landelijke karakter van Slijk-Ewijk, sluit aan bij de 
natuurlijke kracht van de omgeving met haar historie, gaat verdere verrommeling van het 
landschap tegen en zet het gebied op slot voor grootschalige projecten in de toekomst. Dit 
vraagt om een integrale aanpak met visie, lef en daadkracht.  

In de presentatie van 12 december 2017 zijn afspraken gemaakt betreffende terugkoppeling 
aan de bewoners. Vooralsnog is er niets vernomen, terwijl andere ontwikkelingen in de 
directe omgeving van Slijk-Ewijk steeds meer vorm krijgen en de invloeden van de 
verstedelijking groter worden. Het is daarom van belang dat het Landschapsplan de 

Danenberg de tekentafel ontstijgt en de leefomgeving van Slijk-Ewijk daadwerkelijk versterkt 
en beschermt. 

Wij vragen de raad en het college van de Gemeente Overbetuwe dan ook om een proactieve 
houding om de doelstellingen zoals verwoord in het voorlopig schetsontwerp en de daarbij 
geformuleerde doelstellingen verder vorm te geven voordat andere ontwikkelingen een 
goede uitvoer van het landschapsplan de Danenberg onmogelijk maken en er mogelijk 
kansen voorbijgaan. 

Daarnaast vraagt de dorpsraad van Slijk-Ewijk zich af waarom de ontkoppeling tussen het 
Landschapsplan en Park 15 heeft plaats gevonden en wie daartoe heeft besloten. Wat zijn 
vervolgens de nieuwe afspraken en overeenkomsten tussen de betrokken partijen en wat 

zeggen deze afspraken over realisatietermijnen, financiering en uitvoering met betrekking 
tot het Landschapspark? Waarom de ontwikkeling van het landschapspark niet van start 
gaat? Moet het Landschapspark voorzien in de groencompensatie van Park 15? Als het 
landschapspark op dit moment niet gerealiseerd wordt, is er dan ook geen 
groencompensatie of wordt deze elders gerealiseerd? Hoeveel heeft Park 15 
betaald/bijgedragen en wie beheert dit bedrag nu? 

Naast het belang van bovenstaande onder de aandacht te brengen en antwoord te 
ontvangen op de gestelde vragen, verneemt de Dorpsraad van Slijk-Ewijk en Loenen graag 
de visie en plan van aanpak betreffende de ontwikkeling en realisatie van het 
Landschapsplan De Danenberg van het College en de verschillende partijen in de 
gemeenteraad. Gezien bovenstaande opsomming van ontwikkelingen is het van belang dat 

een robuust plan tegenwicht kan bieden en ons mooie dorp kan versterken en beschermen. 

 

 

 


